



CSTM COMMUNIQUE SCMT - August / août 2023

[version française](#)

CSTM Virtual Education Day:

We are pleased to announce the success of the inaugural virtual education day which hosted over 155 attendees on July 12th, 2023. The event featured three speakers from Alberta and New Brunswick who highlighted the rural trauma experience and the multidisciplinary effort that goes into managing these events. The live discussions brought participants together and sparked ideas for future collaborations and projects. Keep an eye on the “education” page, in the members-only portal, for the event recording, and mark your calendars now for the next virtual education day that will be taking place on **November 1st, 2023** – stay tuned for more information.

CAR-T and Cellular Therapy Worldwide Survey: Bridging the Gap for Life-Saving Treatments

The Worldwide Network for Blood & Marrow Transplantation (WBMT), in collaboration with UT Health Science Center San Antonio, has launched a comprehensive survey to gather data on CAR-T and cellular therapy worldwide. This survey aims to understand the availability, accessibility, manufacturing capabilities, accreditation, regulatory frameworks, and legal oversight of these innovative cell-based therapies. CSTM members are invited to participate in the survey. [Survey Link](#)

Save the Date for Upcoming events:

- [PBCO Education day: 15 September 2023\(Burnaby / Virtual\)](#)
- [Symposium de médecine transfusionnelle: 16 September 2023 \(Montreal\)](#)
- [BCSLS Congress: 21-23 September 2023 \(Kelowna\)](#)
- [SSMLT Fall Conference: 12-13 October 2023 \(Regina\)](#)
- [AABB meeting: 14-17 October 2023 \(Nashville, Tennessee\)](#)
- [Regional ISBT Congress: 18-21 November 2023\(Cape Town, South Africa\)](#)
- [CSMT Conference - 2024: 23-26 May \(Saskatoon\)](#)

New CSTM board members: CSTM would like to welcome newly appointed board members, Matthew Yan as the new Western Director, and Mélissa Dawe, as the new Eastern Director. We would like to thank departing board members Bernadette Muise and Tanya Petraszko for their great contributions to the CSTM while serving on the board.

Volunteer opportunity: Do you have an interest in developing Grant Writing skills? The CSTM Executive is looking for individuals who can help CSTM with writing grant applications. There are Board members willing to offer support in reviewing the written grant applications before submission. ([Application](#))

Check it out: The [CSTM Careers](#) page for any current job postings. Interested in posting a job? Contact webmaster.

Recent Blogs: Check out the latest “Meet the Board” Blog: Click [HERE](#) to learn about Nicole Gettle and the Vice-President position.

Thank you to the **CSTM Educational Sponsor** Bio-Rad Laboratories!

What else? Check out the [CSTM Website](#)!

**Créer des ponts
entre les communautés
transfusionnelles**

2024 | Saskatoon SCMT | CONGRÈS ANNUEL



**Bridging
Transfusion
Communities**

2024 | Saskatoon CSTM | ANNUAL CONFERENCE



Journée d'éducation virtuelle de la SCMT : Nous sommes heureux d'annoncer le succès de la première journée éducative virtuelle qui a accueilli plus de 155 participants le 12 juillet dernier. L'événement mettait en vedette trois conférenciers de l'Alberta et du Nouveau-Brunswick qui ont souligné l'expérience de trauma en milieu rural et les efforts multidisciplinaires qui sont déployés pour gérer ces événements. Les discussions en direct ont réuni les participants et suscité des idées pour de futures collaborations et projets. Surveillez la page « Éducation », dans le portail réservé aux membres, pour l'enregistrement de l'événement, et inscrivez dès maintenant à votre calendrier la prochaine journée d'éducation virtuelle qui aura lieu **le 1er novembre 2023** – restez à l'affût pour en savoir plus.

Enquête mondiale sur les CAR-T et la thérapie cellulaire

Le Réseau mondial pour la transplantation de sang et de moelle osseuse (WBMT), en collaboration avec l'UT Health Science Center San Antonio, a lancé une enquête complète pour recueillir des données sur les CAR-T et la thérapie cellulaire dans le monde entier. Cette enquête vise à comprendre la disponibilité, l'accessibilité, les capacités de fabrication, l'accréditation, les cadres réglementaires et l'aspect juridique de ces thérapies cellulaires novatrices. Les membres de la SCMT sont invités à participer à cette enquête. [LIEN](#)

Réservez la date des événements éducatifs à venir :

- [PBCO Education day](#): 15 Septembre 2023 (Burnaby ou en format Virtuel)
- [Symposium de médecine transfusionnelle](#): 16 Septembre 2023 (Montréal)
- [BCSLS Congress](#): 21-23 Septembre 2023 (Kelowna)
- [SSMLT Fall Conference](#): 12-13 Octobre 2023 (Regina)
- [ABB meeting](#): 14-17 Octobre 2023 (Nashville, Tennessee)
- [Regional ISBT Congress](#): 18-21 Novembre 2023 (Cape Town, Afrique du sud)
- Conférence SCMT - 2024 : 23-26 mai (Saskatoon)

Nouveaux membres du conseil d'administration: La SCMT souhaite la bienvenue aux nouveaux membres du conseil d'administration, Matthew Yan, nouveau directeur de l'Ouest, et Mélissa Dawe, nouvelle directrice de l'Est. Nous tenons à remercier les membres sortants du conseil, Bernadette Muise et Tanya Petraszko, pour leur contribution à la SCMT.

Possibilité de bénévolat : Avez-vous un intérêt à développer vos compétences pour la rédaction de demandes de subventions? La direction est à la recherche de personnes qui peuvent aider la SCMT à rédiger ce type de demandes. Des membres du Conseil d'administration sont prêts à aider à réviser les demandes de subvention avant de les présenter. ([Inscription](#))

Consultez la page « [Carrières](#) » de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le webmestre !

Bloques récents :

Découvrez le dernier blogue « Meet the Board »; [ICI](#) pour en savoir plus sur Nicole Gettle et le poste de Vice-Présidente de la SCMT. *(En anglais seulement)*

Merci au **Commanditaire éducatif**, Bio-Rad Laboratories

Quoi d'autre ? Consultez [le site Web de la SCMT](#) !

